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§ 1
Godkännande av dagordning samt val av justerare och 
dag för justering 
 
Stadsdelsnämnden beslutade att utse Ole-Jörgen Persson (M) och 
Rashid Mohammed (V) att justera dagens protokoll. 
Stadsdelsnämnden beslutade vidare att protokollet ska justeras den 
2 oktober 2019.
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§ 2
Svar på remiss av ”Handlingsplan för minskad spridning 
av mikroplast” 
ST 2019/115

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Stockholms stads 
handlingsplan för minskad spridning av mikroplast till stadens 
berörda nämnder och bolag. Mikroplast är ett samlingsnamn för 
mycket små partiklar av plast.
Handlingsplanen lyfter upp spridningen av mikroplaster som ett 
växande problem och ger en bred kartläggning om spridningskällor 
och spridningsvägar i Stockholm. Handlingsplanen redogör för 
problematiken med mikroplast samt listar förslag på femtiofem 
åtgärder inom tretton områden för att minska spridningen i staden.
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till 
handlingsplanen och anser att det föreliggande arbetet är viktigt för 
att bevara stadens miljö giftfri och att handlingsplanen i det 
sammanhanget kommer att bidra till minskad spridning av 
mikroplaster och skapandet av en giftfri miljö i Stockholm.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Rashid Mohammed (V) m.fl. och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram 
ett särskilt uttalande.
 
Ersättaryttrande
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid Mohammed 
m.fl. (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) särskilda uttalande.
 
”Särskilt uttalande
Miljö- och hälsoskyddsnämnden fick i kommunfullmäktiges budget 
2018 i uppdrag att intensifiera arbetet med att minska spridningen 
av mikroplast och ta fram en handlingsplan. 
Det är glädjande att handlingsplanen nu är ute på remiss och vi 
ställer oss bakom förvaltningens svar med tillägg.
Ett primärt fokus för handlingsplanen när begäran om handlingsplan 
tillsattes var hur minska barns exponering. Barn är extra känsliga 
för de miljö- och hälsoskadliga ämnen som framförallt finns i de 
additiv som binder konstgräset eller fallskyddsytorna samman. 
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Idag har vi i Stockholms stad över 100 stycken konstgräsplaner där 
idrottsförvaltningen ansvarar för driften och Sisab uppger att de har 
strax över 300 stycken anläggningar med konstgräs eller fallskydd. 
Vi vet också i och med ökad kunskap att de skadliga effekterna 
framförallt frigörs vid slitage. Ett allvarligt problem med tanke på 
den höga exponering lekparker, idrottsytor och förskole- samt 
skolgårdar utsätts för idag. 
Den grundläggande orsaken till trängseln i lekparkerna dagtid är att 
såväl skol- som förskole gårdar krymper i storlek samtidigt som 
barnkullarna växer. Lösningen blir att nyttja parklekar och 
idrottsytor som alternativ till bristfällig skolgård.
Vi vill med bakgrund av dessa fakta även lyfta in vikten av att 
fokusera på miljömässigt hållbara förskole- och skolgårdsytor i 
Spånga-Tensta stadsdelsområde utformade ur ett barnperspektiv. 
Våra förskole- och skolbarn ska inte av nöd behöva trängas i våra 
parker för att få rimlig lek- och springyta. Framförallt inte när vi nu 
vet hur barn påverkas av de ämnen vi utformat många av våra 
lekparker av.
Utöver detta behöver Stockholms stad och berörda förvaltningar 
följa upp så att ansvariga för renhållning, parkskötsel och 
snöröjning följer åtgärdsplanen. Samtliga förfrågningsunderlag och 
ramavtal bör ha skall-krav att arbetet ska utföras med minimal risk 
för spridning av mikroplast och andra miljö- och hälsoskadliga 
ämnen samt även ansvara för granulathantering och uppsamling av 
mikroplaster. Vidare hade det varit önskvärt om handlingsplanen 
var skarpare i sin skrivning och tog fasta på Naturvårdsverkets 
riktlinjer för förorenad mark.
 
Särskilt uttalande
Shirley Magné (SD) lade fram ett särskilt uttalande.
 
”Särskilt uttalande
Sverigedemokraterna är mycket positiva till handlingsplanen, dock 
tycker vi att det f n fattas papperskorgar i tillräcklig mängd. Detta 
skulle ha påbörjats under 2019 och det har redan gått tre kvartal. 
Ofta är fortfarande papperskorgarna överfulla. Papper och plast m 
m ligger nedanför på marken. Innan det finns tillräckligt med korgar 
så borde de tömmas mer frekvent. Vi anser också att papperskorgar 
inte bara ska finnas i centrum och parker utan även ut med 
trottoarer".
 

Handlingar i ärendet
 ST 2019/115-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av förslag till 

handlingsplan för minskad spridning av mikroplast
 ST 2019/115-1.3 Beslut från miljö- och 

hälsoskyddsnämnden - Handlingsplan för minskad spridning 
av mikroplast - Bilaga 1
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 ST 2019/115-1 Följebrev Handlingsplan för minskad 
spridning av mikroplast. Framtagande och hantering av 
kontorsrem

 ST 2019/115-1.1 Handlingsplan för minskad spridning av 
mikroplast. Framtagande och hantering av kontorsremiss

 ST 2019/115-1.2 Beslut från miljö- och 
hälsoskyddsnämnden - Handlingsplan för minskad spridning 
av mikroplast - Tjänsteutlåtande
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§ 3
Svar på remiss av "Övergång till digital huvudakt inom 
socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och kommunal 
hälso- och sjukvård" 
ST 2019/212

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har remitterat en remiss om 
övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 
överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och sjukvård. Av 
remissen framgår att införande av digital huvudakt är en 
förutsättning för att införa de moderna arbetssätt och digitala stöd 
som moderniseringen av sociala system innebär.

Förvaltningen är positiv till övergång till digital huvudakt samt till 
att detta sker i samband med moderniseringen av sociala system. 
Dessutom anser förvaltningen att det vid införandet av moderna 
sociala system tillfälligt kommer att behövas utökade resurser samt 
att behov av inköp av digitala verktyg kan innebära kostnader. 
Vidare kommer en övergång till digital huvudakt och införande av 
nya digitala arbetssätt medföra att förvaltningen behöver se över 
interna rutiner för att säkerställa att arbetet sker i enlighet med 
sekretess- och dataskyddslagstiftning.

Förvaltningen ser även en risk att en inläsningscentral för 
pappershandlingar kan komma att innebära en tidsförlust och 
fördröjning i handläggningsprocessen.

Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar 
att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/212-2 (Godkänd - R 1) ST 2019/212 Remiss av 

Övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 
överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och 
sjukvård
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 ST 2019/212-1 Remiss av Övergång till digital huvudakt 
inom socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och 
kommunal hälso- och sjukvård

 ST 2019/212-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2019/948 Tjänsteutlåtande
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§ 4
Svar på remiss av Regional överenskommelse om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård i Stockholms län 
Remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/1039.
ST 2019/244

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen.

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Storsthlms styrelse beslutade den 13 juni 2019 att rekommendera 
kommunerna att anta ”Regional överenskommelse om samverkan 
vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård”.

Syftet med överenskommelsen är bland annat att:
Ingen patient ska behöva vara kvar på sjukhus när hen inte behöver 
det. Den som behöver ska få sjukhusvård så länge hen behöver det.

Förvaltningen anser att överenskommelsen kommer ställa stora krav 
på verksamheterna och medföra ökade kostnader inom en rad olika 
områden. Vidare anser förvaltningen att överenskommelsen, utöver 
att öka tilliten och förtroendet mellan huvudmän, även främjar den 
enskilde patientens tillit till att utskrivningar sker på ett tryggt sätt.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 5
Tertialrapport 2 2019 
ST 2019/287

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2, 2019 med 
delårsbokslut och överlämnar denna till kommunstyrelsen och 
stadens revisorer.

2. Ansökan om medel för åtgärder avseende utsatta EU-medborgare 
görs hos kommunstyrelsen om 0,2 mnkr.

3. Ansökan om medel för kommunalt bostadsbidrag för personer 
med funktionsnedsättning görs hos kommunstyrelsen om 0,1 mnkr.

4. Omslutningsförändringar om 5,6 mnkr godkänns och anmäls till 
kommunstyrelsen.

5. Nedskrivning av fordringar om 430 868,46 kronor godkänns

6. Beslutet förklaras omedelbart justerat.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram 
ett särskilt uttalande.
 
”Särskilt uttalande
Den blågröna majoritetens budget för 2019 innebär stora 
besparingar inom samtliga verksamhetsområden. Flera 
verksamhetsområden har inte fått tillräckliga medel för att möta 
löneökningar och övrig kostnadsutveckling – allt för att 
åstadkomma en skattesänkning på 16 öre. Samtidigt menar 
majoriteten att de satsar på kärnverksamheterna. Vi ser nu hur 
nedskärningarna drabbar stadsdelsnämndens verksamhet. Vi läser 
också i rapporten att både korttids- och långtidssjukfrånvaron ökat i 
nästan alla verksamheter under de senaste 12 månaderna. Vi ställer 
oss frågande till hur majoriteten ska värna om medarbetarnas 
delaktighet och hälsa i samband med att många personalgrupper ska 
minskas. Vi blir oroade då den rödgrönrosa majoriteten hade avsatt 
medel för en lekpark i Spånga Centrum i 2019 års budget, vilket 
den blågröna majoriteten inte verkställt.

Barn, kultur och fritid
Den blågröna majoriteten skär ner i budgeten för barn, kultur och 
fritid och totalt minskade de stadens budget med 66 miljoner 2019. 
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Det förebyggande arbetet för barn och unga försämras snabbt. En 
välutvecklad och fungerande förebyggande verksamhet är viktig för 
att skapa en sammanhållen stad där alla människor har jämlika 
livschanser. Det är också den främsta insatsen som kommunen kan 
erbjuda för att förebygga våld och kriminalitet. Att dra ner på 
budget för barn, kultur och fritid får anses som synnerligen 
kontraproduktivt för en majoritet som påstår sig arbeta för en 
tryggare stad! 

Socialtjänst
Barnkonventionen blir lag 2020. Därför behöver alla 
stadsdelsnämnder säkerställa att det finns goda förutsättningar för 
ett fungerade barnrättsarbete inom socialtjänsten. 
Stadsdelsnämnderna behöver mer resurser för att möta förändringar 
i lagstiftningar som förmodas träda i kraft. Det är uppenbart att det 
även i vår stadsdel saknas resurser för att klara en alltmer ansträngd 
barn- och ungdomsvård med mer komplexa ärenden och ökat antal 
anmälningar. Vi ser nu stora underskott inom barn- och ungdom, 
och enheten prognostiserar ett underskott om 7,2 mnkr.  Där ingår 
även missbruk/vuxen som har ett underskott om 2,4 mnkr samt 
EKB som har ett underskott om 2,0 mnkr. Socialsekreterarnas 
arbetsvillkor uppmärksammades under förra mandatperioden och 
det är nödvändigt att det arbetet fortsätter.
 
Ekonomiskt bistånd
Tertialrapporten visar att antal hushåll som uppbär ekonomiskt 
bistånd i Spånga-Tensta har ökat sedan januari 2019. Under mars 
månad 2019 var antalet hushåll med ekonomiskt bistånd preliminärt 
621. Det preliminära antalet hushåll för augusti månad 2019 uppgår 
till 642 hushåll vilket är en ökning med 37 hushåll jämfört med 
motsvarande period förra året. Antal biståndstagare per hushåll är 
betydligt högre i vår stadsdel jämfört med övriga staden. Vi är 
oroliga över denna utveckling, särskilt med tanke på att allt fler 
hushåll med barn haft ekonomiskt bistånd under längre tid i Spånga-
Tensta stadsdelsområde .
Att erbjuda feriejobb till så många unga som möjligt i 
stadsdelsområdet var prioriterat under förra mandatperioden och en 
central del i arbetet att utjämna ekonomiska skillnader. Under året 
har antalet erbjudananden om feriejobb för unga i Spånga-Tensta 
stadsdelsområde minska med drygt 500 platser (från 1330 platser 
2018 till 800 platser 2019), vilket inte är försvarbart!
Trots kommunstyrelsens budgetjustering och rådande 
högkonjunktur på arbetsmarknaden har den blågröna majoriteten 
inte lyckats minska antal hushåll som uppbär ekonomiskt bistånd i 
stadsdelen. Nedskärningarna som den borgerliga majoriteten nu 
genomför drabbar insatser som skulle stärka individernas väg till 
arbete.
 
Förskola
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Den blågröna majoriteten har infört generella effektiviseringskrav 
även i förskolan, vilket leder till att det blir ännu svårare att minska 
barngruppernas storlek och öka kvaliteten i verksamheterna. Vi ser 
att nöjdheten inom förskolan har gått ner, trots att det råder samma 
svarsfrekvens som året innan. Vi finner detta mycket oroväckande.
 
Äldreomsorg
Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019 och även 
här har den blågröna majoriteten lagt höga generella 
effektiviseringskrav och detta på verksamheter som inte går  att 
effektivisera. Ska de boende på ett demensboende vårdas fortare? 
Eller får hjälp med dusch varannan vecka i stället för varje vecka?
Verksamheten prognostiseras sammantaget med ett underskott om 
4,7 mnkr. Hemtjänsten prognostiseras med ett underskott om 3,8 
mnkr. Behovet av hemtjänst kommer i stället med all sannolikhet att 
öka då antalet äldre i åldersgruppen 65-79 år ökar i 
stadsdelsområdet. Vi har svårt att se hur äldreomsorgen ska 
utvecklas och bibehålla kvaliteten under dessa förutsättningar. Vi är 
också oroade över att hela det underskott som den rödgrönrosa 
majoriteten ärvde men lyckades arbeta bort nu är på väg tillbaka.
 
Ersättaryttrande
Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande.
 
”Ersättaryttrande
 
En stad som håller ihop – stärkt välfärd framför 
skattesänkningar
Feministiskt initiativ vill se en stad som håller ihop. Stockholm är 
en av Europas mest segregerade städer. Vi menar att satsningar på 
välfärden och på att förbättra kvinnor och barns levnadsvillkor är 
centrala för att bryta segregationen. Därför är det oroväckande att 
delar av välfärdens kärnverksamhet såsom äldreomsorg och individ- 
och familjeomsorgen går med underskott i Tertialrapporten. Vi 
anser att Stockholm behöver prioritera välfärd framför det grönblåa 
styrets skattesänkningar.

Stärk kvinnors levnadsvillkor och egenförsörjning
Vi anser att stadsdelen behöver tillföra mer resurser till att förbättra 
kvinnors levnadsvillkor. Bland de som lever i ekonomisk utsatthet 
är utrikesfödda kvinnor den största gruppen och mer måste göras för 
att nå den gruppen. Vår satsning på stadsdelsmammor som 
påbörjades i flera stadsdelar under förra mandatperioden gav tydliga 
resultat. Vi anser att metoden ska införas även i Spånga-Tensta. 
Genom att kvinnor som står långt ifrån arbetsmarknaden får 
kommunala anställningar (Stockholmsjobb) för att arbeta 
uppsökande gentemot andra kvinnor skapas igenkänning och en väg 
in i samhället. Det är en beprövad metod som används i flera 
europeiska städer och numera i flera delar av staden. Vi beklagar att 
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den grönblåa budgeten skurit ner på just detta. Vi behöver fler 
insatser som främjar kvinnors egenförsörjning, inte färre.

Stärk jämställdheten i trygghetsarbetet 
Stadsdelens mål för trygghet uppnås inte helt. I Tertialrapporten får 
vi veta att det pågår ett arbete med att ta fram en trygghetsstrategi. 
Vi tycker det är anmärkningsvärt att kvinnors och flickors 
upplevelser och behov inte nämns i samband med stadsdelens 
trygghetsarbete. I stadens trygghetsmätning kan vi se att kvinnor 
oroar sig för att bli antastade, för överfall och våld i offentlig miljö, 
och att även oron för överfall och våld i hemmet, samt oro för 
våldtäkt är stark. Stadsdelen måste se över vad det är som brister 
och vad mer som kan göras för att kvinnor och flickor ska uppleva 
trygghet såväl i stadsmiljön som i sina egna hem.
Vi vill se satsningar på feministisk stadsplanering, intensifierat 
arbete mot våld i nära relationer och att ett jämställdhetsperspektiv 
inkluderas i allt trygghetsarbete, inte minst i den kommande 
trygghetsstrategin. Vi ser ett stort behov av stöd till både 
våldsutsatta och till våldsutövare som behöver hjälp med att ändra 
sitt beteende. Det är positivt att fler söker sig till 
Relationsvåldscentrum Väst och får hjälp, men det ökade trycket 
måste också följas av ökade resurser för att trygga ett fortsatt 
kvalitativt arbete.

Stärk ungas möjligheter att få ett arbete
Vi vill ge fler unga möjligheten att testa på ett arbete genom 
feriejobb. I en socioekonomiskt utsatt stadsdel som Spånga-Tensta 
fyller de jobben en särskilt viktig roll. Att välja studier och arbete 
måste vara ett reellt alternativ för varje ungdom som växer upp här 
om vi ska komma till bukt med kriminalitet och missbruk. Det 
grönblåa styrets nedskärningar på feriejobben är kontraproduktiva 
och slår hårdast mot de som behöver det som mest. Att årsmålet 
sänktes från 1300 till 1000 var illa nog, nu ser vi dessutom att målet 
inte bedöms uppnås utan endast 900 platser för feriejobb förväntas 
uppnås vid årets slut. Det är ett svek mot områdets unga.

Fler satsningar på barn och ungas fritid, kultur och rättigheter
Alla barn och unga har rätt till en meningsfull fritid. Alla barn och 
unga har också rätt till kunskap om sina rättigheter. Vi beklagar 
därför att den grönblåa budgeten skär ner på barns kultur och fritid 
och att stadsdelen lagt ned de satsningar på ungas organisering som 
fanns, bland annat ”ortens organisatörer”. Det var ett uppskattat 
forum för att stärka unga tjejers egenmakt och ett forum för unga 
killar att diskutera frågor om bland annat maskulinitetsnormer, våld 
och sexism. Det är anmärkningsvärt att det grönblåa styret väljer att 
skära ner på insatser som bidrar till det våldsförebyggande arbetet i 
en stadsdel som i så hög utsträckning drabbats av vapenvåldet. Det 
är också anmärkningsvärt att styret väljer att skära ner på en av få 
insatser som faktiskt bidragit till att stärka unga tjejers möjligheter 
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till en meningsfull fritid, när övrig fritidsverksamhet så tydligt 
domineras av killar.

Stärk arbetet för att få ett slut på vapenvåldet
Det senaste året har vapenvåldet skördat flera unga mäns liv i vår 
stadsdel. Vi vill se ökad samverkan mellan polis, kriminalvård, 
socialtjänst, skola, jobbtorg, lokalsamhälle och anhöriga. Vi vill att 
stadsdelen inför metoden GVI – Group Violence Intervention och 
att den sociala insatsgruppen får ökade resurser. Fler måste få en 
väg ut ur en destruktiv livsstil och nyrekrytering till kriminalitet 
måste förhindras. Anhöriga som drabbats eller som riskerar att 
drabbas av vapenvåldet måste få stöd. Föräldrar och syskon som 
märker att en ungdom är i riskzonen måste kunna få stöd inom 
ramen för stadens anhörigstödsprogram, oavsett om det finns ett 
missbruk eller inte.
I Malmö pågår pilotprojektet Sluta skjut till januari 2020 som är 
baserade på metoden GVI – Group Violence Intervention. Metoden 
innebär ett ökat och mer fokuserat samarbete mellan polisen, 
staden, kriminalvården och civilsamhället. Det gör att det blir 
svårare att vara delaktig i skjutningar och bättre stöd för den som 
vill lämna en våldsam livsstil.
I förra veckan, beslutades att fortsätta arbetet med Sluta skjut efter 
januari, utan avbrott. Polisen ser att det grova våldet, bland annat 
skjutningar, har minskat under projekttiden och är övertygade om 
att Sluta skjut är en del i förklaringen. Nu när arbetet fortsätter tror 
polisen att den positiva nedåtgående trenden med minskat grovt 
våld håller i sig".
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§ 6
Inriktningsbeslut - Ny förskola på Bifrostvägen 
ST 2019/288

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att upphäva Inriktningsbeslut om ny 
förskola på Bifrostvägen, Dnr 1.1-347/2017 som fattades 2017-06-
15. §9

Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna inriktningen att bygga en 
ny förskola med 3 avdelningar på Bifrostvägen 2, Spånga, till en 
uppskattad hyreskostnad av cirka 1,1 mnkr per år och med en 
uppskattad investeringsutgift på ca 20 mnkr.

Stadsdelsnämnden beslutar uppdra åt stadsdelsförvaltningen att 
beställa förslagshandlingar inför genomförandeskedet hos 
Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen ser att behovet av förskoleplatser i sydöstra 
Solhem i Spånga de närmaste åren inte kommer att öka. På längre 
sikt, i takt med utbyggnad och förtätning, kommer det dock att 
finnas ett ökande behov. Därtill behöver förskolorna Harspåret och 
Skydraget renoveras och de annexbyggnader som har tillfälliga 
bygglov behöver ersättas med en permanent lösning inom några år. 
2017 fattade Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ett inriktningsbeslut 
om att en ny förskola på fem avdelningar som skulle ersätta den 
rivna förskolan på Bifrostvägen 2. Detta projekt stoppades efter att 
en bullerutredning påvisade att närheten till flygtrafiken från 
Bromma flygplats omöjliggjorde byggnader i två plan. Därför 
behöver inriktningsbeslutet från 2017 upphävas och ersättas med ett 
nytt. Stadsdelsförvaltningen föreslår att en ny förskola med tre 
avdelningar uppförs på Bifrostvägen 2 och används som 
ersättningslokal under tiden Skydraget och Harspåret renoveras. 
Därefter permanenteras en ny förskola i byggnaden. Tidsmässigt 
skulle detta passa bra med de planerade renoveringarna och 
utbyggnationerna för att ersätta annexen.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 7
Medborgarförslag gällande förbättrad framkomlighet 
mellan Tensta och Rinkeby 
ST 2019/60

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå 
medborgarförslaget gällande förbättrad framkomlighet mellan 
Tensta och Rinkeby.

Sammanfattning av ärendet 
Förslagsställaren anser att framkomligheten för människor som går 
från Rinkeby till Tensta C och tillbaka behöver förbättras, 
förslagsvis med en bro. Förvaltningen anser att det redan finns flera 
tillgängliga gång- och cykelvägar mellan de båda stadsdelarna och 
att anläggandet av en bro skulle vara för kostsamt. Med anledning 
av detta föreslås att medborgarförslaget avslås.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/60-4 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 

gällande förbättrad framkomlighet mellan Tensta och 
Rinkeby

 158141 ST 2019-60 bilaga 1 Meborgarförslag gällande 
framkomlighet(158035) (0)_TMP_Bortredigerad
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§ 8
Förskoleundersökning 2019 
Redovisning av Stockholms stads förskoleundersökning 2019
ST 2019/87

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av Stockholms stads 
förskoleundersökning 2019 avseende stadsdelsområdets kommunala 
förskolor.

Sammanfattning av ärendet 
Origo Group har på uppdrag av Stockholms stad genomfört 
brukarundersökningar i förskolan 2019.
För de kommunala förskolorna i Spånga-Tensta är svarsfrekvensen 
79 procent, vilket är samma resultat som 2018.
Undersökningen är en totalundersökning och riktas till samtliga 
vårdnadshavare med barn i förskola i Stockholms stad. 
Undersökningen består av 29 frågor fördelat inom fem olika 
områden.

I Spånga-Tensta har resultatet inom fyra av fem områden sjunkit. 
Jämfört med stadens kommunala förskolor är vårdnadshavarna i 
Spånga-Tensta generellt sett mindre nöjda 2019. Området normer 
och värden har samma resultat som 2018 och området samverkan 
med hemmet ligger en procent över stadens resultat.
Förvaltningens bedömning är att förskolorna behöver fortsätta att 
utveckla kvaliteten och kommunikationen kring förskolans uppdrag, 
för att bättre svara upp på vårdnadshavarnas förväntningar på 
service och kvalitet. Förvaltningen avser att prioritera arbetet inom 
områdena utveckling och lärande, normer och värden, jämställdhet 
samt samverkan med hemmet.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/87-5 (Godkänd - R 1) ST 2019/87 

Förskoleundersökning 2019
 ST 2019/87-3 ST 2019_87 bilaga 1 Stockholm Stads 

förskoleundersökning 2019, staden totalt
 ST 2019/87-4 ST 2019_87 bilaga 2 Stockholm Stads 

förskoleundersökning 2019, Spånga-Tensta stadsdelsrapport 
kommunal regi rangordnade enheter
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§ 9
Anmälan av resultat för brukarundersökningar inom 
funktionsnedsättning 2019 avseende hemtjänst och 
korttidshem 
ST 2019/283

Beslut 
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga ärendet till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Resultaten kommer från Stockholms stad brukarundersökning. 
Undersökningen riktas till personer som vid undersökningstillfället, 
har någon form av biståndsbedömd insats inom 
funktionsnedsättning. Resultaten omfattar både hemtjänst och 
korttidshem samt privata och kommunala utförare.

För hemtjänsten har andelen nöjda i staden minskat något 
på frågeområdena ”Inflytande” samt ”Hjälpens utförande” jämfört 
med föregående år. Den största negativa förändringen gäller frågan 
om huruvida personalen brukar meddela brukaren i förväg om 
tillfälliga förändringar, där andelen nöjda minskat med 9 %. 
Andelen nöjda med hur hemtjänsten uppfyller behoven har också 
minskat något.  

För korttidshem har det jämfört med 2018 inte skett några större 
förändringar. Andelen nöjda är på en liknande nivå som föregående 
år gällande samtliga frågor.

Förvaltningen kommer analysera resultatet inom den kommunala 
hemtjänsten och styra mot ökad nöjdhet.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/283-1 (Godkänd - R 1) Anmälan av resultat av 

brukarundersökning 2019 inom funktionsnedsättning 
hemtjänst och korttidshem. 

 ST 2019/283-2 Bilaga 1 till tjänsteutlåtande - Huvudrapport 
Hemtjänsten

 ST 2019/283-3 Bilaga 2 till tjänsteutlåtande - Huvudrapport 
Korttidshem
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§ 10
Månadsrapport trygghet och säkerhet - juni, juli och 
augusti 2019 
ST 2019/36

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 
månadsrapporterna över trygghet och säkerhet i stadsdelsområdet, 
avseende juni, juli och augusti månad 2019, till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Stadens säkerhetsavdelning producerar varje månad en rapport över 
tryggheten och säkerheten i Spånga-Tensta stadsdelsområde.
Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar 
att lägga månadsrapporterna för juni, juli och augusti månad 2019 
till handlingarna.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 11
Anmälan av protokoll för brottsförebyggande rådet 2019 
ST 2019/1

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/1-3 Protokoll för Brottsförebyggande rådet den 29 

augusti 2019
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§ 12
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
augusti 2019 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 13
Kurser och konferenser 
 
Inbjudan till den konferens - Nyanlänt Företagandes 
spridningskonferens 23 okt i Västerås.
 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att två från majoriteten och 
två från oppositionen får delta på konferensen och att arvode utgår.
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§ 14
Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 
inkomna protokoll med mera, § 14 bilaga 1, till handlingarna.
 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda skrivelserna och återkomma till nämnden.

 
Ärende
I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 
14, bilaga 1.
 
Utöver det anmäldes två skrivelser på sammanträdet.

Skrivelse av Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid Mohammed (V): 
Skrivelse om fler hjärtstartare i publika miljöer i Spånga-Tensta 
stadsdelsområde.

Skrivelse av Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon m.fl. (S) och 
Karin Ploen (Fi): Skrivelse om barn och ungdomsvården.
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§ 15
Anmälan av protokoll och domar/beslut 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollen till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från sociala delegationen den 5 september 2019, den 2 
maj 2019, den 19 september 2019 och den 26 september 2019 samt 
från stadsdelsnämndens slutna del den 29 augusti 2019 anmäls.

Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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